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Brancheudvalg 

for 

EL & VVS 

Tidspunkt og sted Kl. 09.00-13.00 den 25. maj Nuuk/Teams 

Deltagere Erik Nørskov 

Lars Løvendahl 

Karsten Friis Lauersen 

Jens Peter Pars 

John Nielsen 

Afbud  

Mødeleder Erik Nørskov 

Referent Karsten L Klausen 

 

Tid  

1. Mødeafholdelse 

 a. Godkendelse af dagsorden  
 
Indstilling: dagsorden godkendes  

Godkendt. 

2. Opfølgning fra sidste møde 

 a. Referatet fra sidste møde 

 

3. Status på igangværende projekter og sager 

 a.  

Autorisationer: 
1. VVS autorisation 

EN: Der er afholdt møde med departementet og el-myndigheden. 
Departementet meddelte at de har noget på VVS autorisationsordningen. 
Lars har sendt alt til materiale til departementet. Der er lavet en 
landstingsforordning ingen kan forklare hvorfor det er stoppet.  
 
KLK og EN tager kontakt til departementet. 
 
LL: Vi har løbende have haft kontakt med til el-myndigheden og 
departementet. 
KFL: Vi skal have fat i det relevante myndigheder 
JJP: Det har kørt i mange år. Der bør gøres noget ekstraordinært for at få 
det fremmet. Hvad sker der i Selvstyret. 
J-rør: der har været manglende bevillinger til VVS-ordningen. 
EN: KTI har alle pairer i orden og havde lavet budget til uddannelsen  
Der var ikke problemer med El-myndigheden. 
 

2. Køl og frys autorisation 
KLK tager det op i Arbejdsmiljørådet på næste møde 
EN: vi skal forholde os til hvordan det skal reguleres, herunder registrering 
af hvem der arbejder med køl og frys. 
Vi skal have en lovgivning om hvad der må installeres af køleanlæg. 
 
JP synes ikke vi skal implementere det danske system. Vi skal have nogle 
rammer. JP køber kølemidler fra NanoqKøl. 
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Konklusion: 
KLK og EN taler med Nanoq Køl om hvad der er nødvendigt at få 
implementeret. 
 
 

3. Elektronisk til og afmeldinger ved Nukissiorfiit 
Det er nævnt overfor el-myndigheden. KFL her i byen behandler de 
elektroniske tilmeldinger ret hurtigt. Der kører godt i Nuuk. 
JP det fungerer også i Ilulissat, ved strømafbrydelser skal der fortsat 
udfyldes en række papirer. 
 
Vi gør ikke mere ved denne sag. 
 

4. Beslutningspunkter og orienteringspunkter 

 a. Hvad betyder det nye bygningsreglement for autorisationer inden for følgende: 

• El-og gas-autorisation, El-myndigheden, Nukissiorfiit 

• Elevator vedligeholdelse og opstilling, Arbejdstilsynet          

• Sprinkler DBI 
 

• ABA, DBI 
                      

• Boligselskabet INI, prækvalifikation 
 

• Gas, beholder, brandovervågning Søfartsstyrelsen. 
 
Indstilling: 

Bemærkninger: 
1.-3. bull er omfattet af bygningsreglementet 
 

ABA, DBI 
Cirkulæret nr. 3 af 1992 vedr. ABA skal ændres/ophæves 
Det er med under bygningsreglementet. Vi har foreslået toårige eftersyn. 
 

Boligselskabet INI, prækvalifikation 
INI har lavet en håndværkeraftale, vi fik ind at de tjekker forsikringer og 
eventuel gæld til det offentlige. 
Det er godt vi har fået prækvalifikation væk. 
 
Gas, beholder, brandovervågning Søfartsstyrelsen. 
Søfartsstyrelsen har ophævet deres krav om autorisation for servicering af 
brandslukningsanlæg, men de skal fortsat overholde regler om det skibet er 
synet til (afhænger af skibet størrelse). Det er ejeren/rederen der selv skal 
finde en kompetent virksomhed. Virksomheden eller personen skal kunne 
dokumentere at kompetencerne er i orden.  
 
 

Konklusion og tidsfrister 
 

Cirkulæret nr. 3 af 1992 vedr. ABA skal ændres/ophæves 
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Det skal undersøges om slukningsanlæg på skibe skal udføres af 
autoriserede virksomheder. 
 

5. Orienteringspunkter 

 a. 
Orientering fra medlemmerne: 
(Væsentlige møder eller sager der er relevant for BU og GE) 

JP: Udpegning af bestyrelsesmedlemmer til KTI – Sekretariatet overvejer hvem der 
skal udpeges til bestyrelsen. Torben Nielsen fortsætter og det gør Lars Løvendahl 
også.  
 
LL: De største problemer er mangel på kvalificeret personale. LL anbefaler at der 
afholdes BU-møde i Sisimiut. 
KFL: – der er nok at lave i Nuuk 
EN: Høring af kvanefjeldet er udsat. Kringlerne har fået udnyttelsestilladelse, 
Nalunaq har fået udnyttelsestilladelse.  
Alle mangler at lave IBA. 
 
Lufthavnen afventer endelig afklaring Der er ikke overhedet i Syd Grønland 
 

 b. Orientering fra sekretariatet 
(Punkter på samlinger eller høringer, der relevant for erhvervslivet og væsentlige forhold i 
sekretariatet) 

KLK orienterede om følgende: 
Den en nye Barselsfond, hvor virksomhederne fra den 1. juli 2021 skal til at 
udbetale løn under barsel og får refusion fra fonden. Virksomhederne skal udbetale 
80 % af normallønnen, dog mindst 100,47 kr./time og maksimalt 125 kr./time inkl. 
Pension. 
 
Den nye lov om samfundsansvar ved ansættelse af lærlinge. Den betyder, at alle 
virksomheder skal tage kontakt til brancheskolerne for at få vurderet hvor mange 
lærlinge de kan godkendes til. Derefter skal de registrere dette på suli.gl hvor de 
desuden skal registrere hvor mange lærlinge de har ansatte og hvad de gør for at 
få flere lærlinge, hvis de er godkendt til flere. Der er endnu ikke udarbejdet en 
bekendtgørelse til loven, så det vides ikke helt hvilke krav der stilles til 
registreringerne. Hensigten er at virksomheder får en Grøn, gul eller rød smiley, alt 
efter hvor godt de lever til kriterierne. 
 
GE er i dialog med Departementerne om at få forlænget hjælpepakkerne, til de 
virksomheder der har omsætningsnedgang grundet corona.  
 
 

6. Berammelse af næste møde (datoer og årshjul) 

 a. Næste møde Uge 35 i Sisimiut og 28. oktober i Nuuk   

Indstilling:  

Godkendt 

7. Kommunikation af brancheudvalgets beslutninger 

 a. Intern kommunikation 

 

 b. Ekstern kommunikation 

KLK og EN tager kontakt til departementet vedrørende VVS-autorisation. 
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KLK og EN taler med Nanoq Køl om hvad der er nødvendigt at få implementeret af 
lovgivning/regler i forhold til Køl Frys. 
 
 

8. Eventuelt 

 Bemærkninger. 
Ingen bemærkninger 

 


